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دنیا حیدری 
کمک گرفتن از تکنولوژی در فوتبال روز دنیا کاملًا 
جا افتاده و جزئی از این رشته مهیج شده است، اما 
سود استفاده از آن فقط نصیب حرفه ای ها می شود 
و برای آماتورها چیزی جز دردسر و مصیبت ندارد. 
در فوتبال ما هیچ  چیز س�ر جای خودش نیست 
و با حواش�ی مختلف روبه رو اس�ت، اما مدیران 
 VAR  فدراسیون با وعده و  وعید در خصوص ورود
جوری وانمود می کنند که انگار این سیستم قرار 
است همه بحران های ما را یک شبه از بین ببرد.

دیروز همه در ساختمان سئول دور هم نشستند 
و جلسه تش��کیل دادند تا بلکه ببینند می توانند 
سیس��تم کمک داور ویدئویی را به ورزشگاه های 
کشور بیاورند یا نه. مثل همیشه آقایان با امیدواری 
از آینده حرف زدند و این بار وعده نیم فصل دوم را 
به هواداران دادند. البته هنوز خبری از عقد قرارداد 
با شرکت های مدنظر نیس��ت و تا مسئله مکتوب 
نشود، تجهیزات به ایران نیاید و باشگاه ها هزینه 
هنگفت اس��تفاده از آن در ورزشگاه ها را نپذیرند 

همه چیز در حد حرف است. 
  کمک به فوتبال

چند سالی می شود که اغلب کش��ورهای جهان از 
VAR استفاده می کنند و دیگر تورنمنت و مسابقه ای 
نیست که در آن صحنه های مش��کوک بازی مورد 
بازبینی قرار نگی��رد. اصولاً هدف فیف��ا نیز از ملزم 
کردن تیم ها به بهره گیری از این تکنولوژی کاهش 
اشتباهات تأثیرگذار داوری و اعتراضات و انتقادها 
بوده است. در س��ال های اخیر کمک داور ویدئویی 
امتحانش را پس داده و به رغم برخی انتقادها توانسته 
نقش مثبتش را در جلوگیری از خطای انس��انی به 
همه ثابت کند. با این  حال جای خالی آن در فوتبال 
ایران به شدت احساس می شود و تاکنون وعده های 
مدیران مختلف در این خصوص محقق نشده است. 

  پروسه طولانی
در روزهایی که تصمیمات اشتباه در لیگ برتر داد 
همه را درآورده و هر هفته جنجال های زیادی را 
در پی داشته، تب ورود کمک داور ویدئویی دوباره 
بالا گرفته تا جای��ی که فدراس��یون مصمم تر از 
 VAR همیشه در تلاش، تا طلسم ش��کنی و پای
را به کش��ورمان باز کند. منتها کار به این آسانی 
نیست و باید موارد زیادی مدنظر قرار گیرد. اول 
اینکه تنها پنج ش��رکت، لایسنس رسمی فیفا را 
دارند و قانوناً ما باید با یکی از آنها قرارداد ببندیم، 
اما یکی از آن شرکت ها امریکایی است و دیگری 
اسرائیلی. در نتیجه سه ش��رکت می ماند و فعلًا 
باید بعد از گرفتن تأییدیه های لازم با یکی از آنها 
همکاری کنیم. آن طور که گفته شده نماینده دو 
شرکت مورد تأیید فیفا در جلسه دیروز فدراسیون 

حضور داشتند. 
بع��د از تأیید صلاحی��ت و توافق مالی ت��ازه باید 
تجهیزات به دستمان برسد و در ورزشگاه ها نصب 
ش��وند. جدا از بحث های مال��ی، موضوع آموزش 
داوران نیز جزو فاکتورهای اصلی به شمار می رود. 
در قوانین جدید فیفا تنها داورانی اجازه قضاوت 
 VAR در مسابقات بین المللی را دارند که دوره های
را پشت سر گذاشته باش��ند. از بین داوران ایرانی 
فعلًا فقط فغانی این شرایط را داراست. فدراسیون 
اگر واقعاً برای استفاده از این تکنولوژی مصر است 
ابتدا بای��د کلاس های آموزش��ی را برگزار کند تا 
داوران دوره های لازم را پشت  سر بگذارند و موفق 
به گرفتن مدرک بین المللی ش��وند. این پروسه 
آموزش��ی قطعاً چند ماه طول می کش��د و با علم 
به این موضوعات معلوم نیست فدراسیون چطور 
وعده استفاده از سیس��تم ویدئویی در نیم فصل 

دوم را می دهد! 

  قول وزیر
مهدی تاج با اینکه وقت سر خاراندن ندارد و یا در 
جلسات استانی حاضر است یا مشغول رسیدگی 
به ام��ور تیم ملی و س��ایر مش��کلات فوتبال، اما 
طی یک هفته گذش��ته چند ب��ار از  VAR حرف 

زده است. 
او در آخرین م��ورد به کمبود تجهی��زات داوری 
اشاره داشته است: »داوری فوتبال کشور اکنون 
تجهی��زات کافی ن��دارد و اگر داوری اش��تباهی 
 کند اعتراض جدی مجموعه باشگاه های فوتبال 
را ب��ه هم��راه دارد. تماش��اگر نی��ز در مجموعه 
ورزشی اعتراض می کند که نش��ان می دهد باید 
ای��ن تجهیزات فراهم ش��ود. ایران ج��زو معدود 
کشورهایی است که سیس��تم VAR ندارد و تنها 
پنج شرکت در این زمینه مورد تأیید فیفا هستند 
و اکنون نمی ت��وان از ش��رکت های دانش بنیان 
اس��تفاده کرد، چراکه باید آنها مجوز)لایسنس( 
فیفا را بگیرند، ولی اگر در آینده این اتفاق رخ دهد 
فدراسیون از آنها استفاده می کند.« جالب اینکه 
چند روز قبل از آن خسروی، عضو کمیته  داوران 
صراحتاً اعلام کرد فوتبال ایران در این فصل هم 

رنگ VAR را نخواهد دید.
بعد از آن حمید سجادی، وزیر ورزش در اختتامیه 
المپیاد اس��تعدادهای ورزش��ی از تلاشش برای 
کاهش مش��کلات داوری گفت: »تمام تلاش ما 
و مهدی تاج  این اس��ت که بهترین ش��رکت از 
هر لحاظ بررس��ی ش��ود. باید روی شرکت هایی 
که مورد تأیید فیفا و کنفدراس��یون فوتبال آسیا 
هستند به جمع بندی برسیم. تمام سعی خود را 
با فدراسیون به کار گرفته ایم که در نیم فصل دوم 
حتماً از این سیستم اس��تفاده کنیم. این قول را 

فراموش نکرده ایم. «

  هزینه با باشگاه هاست
روز گذشته نشس��ت ویژه ای در فدراسیون فوتبال 
برگزار ش��د ت��ا با حض��ور نماینده های حراس��ت 
فدراسیون، سازمان بازرسی، شرکت ها و کارگروه 
VAR ش��رایط برای ورود تجهیزات به ایران مورد 
بررسی قرار گیرد. خداداد افشاریان اولین نفری بود 
که در جمع خبرنگاران حاضر شد و توضیحاتی در 
این خصوص مطرح کرد. رئیس کمیته داوران ابراز 
امیدواری کرد پروسه آموزش داوران به سرعت و به 
خوبی انجام شود: »صحبت های طرفین را شنیدیم و 
قرار است بین دو شرکت نامه نگاری هایی در خصوص 
قیمت و مسائل حقوقی انجام دهیم. ان شاءالله که 
بتوانیم بعد از دریافت جواب آنها خیلی س��ریع به 
جمع بندی واحدی برس��یم و یکی از دو شرکت را 
انتخاب کنیم. پروسه فنی و آموزشی کار زمانبری 
است. زمانی که ما برای جواب نهایی خواستیم خیلی 
زود و سریع است. نمی گذاریم پروسه زمانی را آنها 
انتخاب کنند، بلکه خود ما آن را تعیین می کنیم. 
ما به عنوان فدراس��یون فوتبال با ش��رکت قرارداد 
می بندیم، ولی اجرا با باشگاه هاس��ت. هر باش��گاه 
خودش VAR می خرد. ممکن اس��ت ورزشگاهی 
ساختارش به گونه ای باشد که کمتر هزینه کند و این 
امکان هم وجود دارد که ورزشگاهی ساختارش به 

قدری بد باشد که باید هزینه بیشتری کند.« 
افشاریان با اشاره به تلاش های رئیس فدراسیون 
و حمایت های وزیر گفت: »خوش��حالم که وزیر 
ورزش به این موضوع وسواس دارد. تاج هم روی 
این موضوع خیلی تأکید دارد. اگر خوش��بینانه 
بخواهم بگویم شاید در اواخر نیم فصل دوم بتوانیم 
VAR را داشته باشیم. البته نه در همه ورزشگاه ها، 
بلکه در ورزشگاه هایی که امکان استفاده در آنها 

وجود دارد.«
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لیگ قهرمانان اروپا، جدال نفسگیر در گروه چهارم
بایرن آخرین فرصت بارسا

ژاوی و مردان�ش امش�ب در نیوکم�پ آخرین فرص�ت را دارند تا 
بتوانند خود را همچنان در لیگ قهرمانان حفظ کنند. ش�ب دوم 
از مرحله برگش�ت بازی های گروهی لیگ قهرمانان اروپا امش�ب 
با انج�ام مس�ابقات گروه ه�ای اول تا چه�ارم به پایان می رس�د.

  در انتظار معجزه
در مهم ترین بازی امش��ب از گروه سوم مس��ابقات، بارسا در نیوکمپ 
میزبان بایرن مونیخ اس��ت. هرچه تیم آلمانی با 12 امتیاز کسب شده 
خیال راحتی بابت صعود دارد، بارس��ای ژاوی اما  با فرصت سوزی های 
قبلی فقط چهار امتیاز به دست آورده و از همین حالا زنگ خطر سقوط 
به لیگ اروپا را احساس می کند، مگر اینکه امشب از پس بایرن مونیخ 
آماده و سرحال بربیاید و صدرنشین گروه را با شکست بدرقه کند و البته 
دلخوش باشد که اینتر هفت امتیازی، امتیاز از دست  بدهد. اینتر امشب 
در زمین خود ویکتوریا پلژن را پی��ش رو دارد، حریفی بدون امتیاز که 
نمی تواند چندان خطرناک باش��د. با این وجود بارسا امیدوار است که 

معجزه ای رخ دهد و کار صعود به روز پایانی کشیده شود.
  کار راحت صدرنشینان

 در گروه اول رقابت ها، آژاکس س��ه امتیازی در زمین خود از لیورپول 
9 امتیازی پذیرایی می کند. در این گروه ناپولی با 12 امتیاز صدرنشین 
است و امشب مقابل گلاسکو تیم بدون امتیاز گروه قرار می گیرد. نگاهی 
به امتیازهای این گروه مش��خص می کند کار صعود ناپولی و لیورپول 
تقریباً تمام شده است، مگر اینکه از آن دست اتفاقات نادر در فوتبال رخ 

دهد و ماجرا عوض شود.
  شب سخت طارمی

اما در گروه دوم کلوپ بروژ صدرنش��ین با 10 امتیاز به مصاف پورتوی 
ش��ش امتیازی می رود، دیداری که حضور مهدی طارمی در آن برای 
ما ایرانی ها از اهمیت خاصی برخوردار اس��ت. باید دید پورتو با ستاره 
ایرانی خود می تواند اختلافش با صدرنش��ین را به عدد یک برساند یا 
اینکه کلوپ بروژ همین امشب جشن صعود به عنوان صدرنشین را برپا 
می کند. در دیگر دیدار این گروه اتلتیکومادرید چهار امتیازی میزبان 
بایرلورکوزن سه امتیازی است، دیداری که در آن دو تیم نیم نگاهی هم 

بازی پورتو دارند و امیدوارند که یاران طارمی بازنده آن بازی باشند.
  جدال پایاپای 4 مدعی

در گروه چهارم، اما رقابت همچنان پابرجاست. تاتنهام هفت امتیازی 
و صدرنشین امشب میزبان اسپورتینگ شش امتیازی است و در بازی 
دیگر اینتراخت فرانکفورت با چهار امتیاز از مارس��ی ش��ش امتیازی 
پذیرایی می کند. ناگفته پیداست که هر کدام از این تیم ها منتظر لغزش 
دیگری هستند تا هم جای خود را در جدول تثبیت کنند و هم در هفته 

آخر این مرحله با خیالی راحت تر در مسابقات حاضر شوند.

یک ذره هم روی حقیقت تعصب داشته باش!
س��ردار آزمون، مهاجم تیم ملی فوتبال ای��ران در واکنش به گزارش 
خبرگزاری صداوس��یما مبنی بر تظاهرات دهها هزار نفری در آلمان 
به دلیل گرانی س��وخت گفت: »نمیدونم چرا اخب��ار 20:۳0 میگه در 
آلمان به خاطر گرونی بنزین اعتراض کردن، ولی همش��ون دس��ت به 
پرچم ایران بودن. من رو آلمانیا تعصب دارم. نکنید این کار رو با مردم 

و با شعور ایران.«
خب خدمت مهاجم خوب تیم ملی کشورمون باید بگیم که احتمالاً شما 
اصل خبر رو هرگز ندیدی که اینجوری قضاوت کردی، چون در اصل 
خبر اصلًا تصویری از تجمع )چه تجمع ایرانی ها و چه تجمع آلمانی ها( 
نشون داده نمی شه که شما توش پرچم ایران دیده یا ندیده باشی! حالا 
چطوری به این نتیجه رسیدی، بماند. حتماً مثل تموم استوری هایی 
که تا حالا گذاشتی و بقیه میذارن بدون مطالعه و تحقیق و صرفاً از سر 
جوزدگی آمدی وس��ط ماجرا که این برای بازیکن خوب و بزرگی مثل 

سردار آزمون اصلًا خوب نیست.
جناب آزمون که ظاهراً همراهی با تیم ملی در جام جهانی رو از دست 
داده از تعصبش روی آلمانیا هم گفته که خب جای تعجب داره که چطور 
هنوز پاش از روسیه به آلمان نرسیده، اینقدر روشون تعصب پیدا کرده، 
اما ما میگیم جناب آزمون بهتر نیست یه ذره از تعصبت رو روی کشف 
حقیقت هم بذاری تا متوجه بشی علاوه بر آن تجمع ایرانیان )و بقیه!( 
تجمع دیگری هم با حضور آلمانی ها برای مشکلات سوخت در آلمان 
برگزار شد و صداوسیما روی اون گزارش رفته. شما کاش روی حقیقت 
ماجرا هم تعصب داشته باشی. بگذریم که از شما و بقیه بازیکنا انتظار 
میره روی تیم ملی و بازی هاش تعصب داش��ته باشید. شما که نگران 
شعور مردم ایران هس��تی، بهتره با بیان این قبیل تعصباتت به شعور 
همین مردمی که ازشون دم میزنی توهین نکنی. تازه اینو که دیگه ما 
نگفتیم، خودت گفتی: »خودم تو آلمان زندگی می کنم. یک خرده اینجا 
زندگی کردن سخته، به خاطر گرونی بنزین، پوشاک و خوراک، ولی فقط 
امیدوارم بنزین هرچه زودتر بیاد پایین.« پس چطوری تجمع اعتراضی 
آلمانی ها رو منکر میش��ی و چطور درباره تجمع ایرانی ها که سرشار از 
پرچم تجزیه طلبان بود، مدعی هستی که پرچم ایران در دست مردم 
بوده؟! آیا تو هم زیر همین پرچم تجزیه طلب ها سرود ملی کشورت رو 

در آغاز بازی ها می خونی؟!
در آخر هم باید خدمت این ملی پوش عزیز کشورمون عرض کنیم که 
حتی بنگاه دروغ پراکنی ملکه متوفی هم حاضر نشد چنین دروغ بزرگی 
رو مطرح کنه، اونم بنگاهی که خودش آخر دروغ پردازی، دروغ سازی 
و حاشیه درس��ت کردنه، اما وقتی دیدن یکی مثل ش��ما کارشون رو 
این جوری راحت کرده، اونوقت مثل همیشه از آب گل آلود ماهی گرفتن 
و شما رو انداختن جلو. پس خواهشاً برای یک بار هم که شده سعی کن و 

سعی کنید آب به آسیاب دشمنان قسم خورده ایران و ایرانی نریزید.

 VAR مصیبت های 
برای آماتورها

قهرمانی با حجاب برتر 
قاب

حضورش با چادر روی س�کوی قهرمانی، اتف�اق تازه ای 
بود که هم�ه نگاه ها را به خود جلب کرد. س�لما همتیان، 
شطرنج باز هش�ت س�اله ایران که در نخس�تین رقابت 
بروزن مرزی خود موفق به کسب عنوان قهرمانی شد، بعد 
از این افتخارآفرینی در رقابت های قهرمانی رده سنی آسیا 
هدفش را ایستادن روی سکوی قهرمانی جهان، آن هم با 
چادر عنوان کرد: »همیشه دوست داشتم افتخار اسلام 
باشم، به همین دلیل با چادر بالای سکوی قهرمانی آسیا 
ایستادم. با اینکه به س�ن تکلیف نرسیده ام، اما همیشه 
حجاب دارم. چادر هیچ محدودیتی برای کسی ندارد. هر 
کس دوست داشته باشد، می تواند چادر بپوشد. نمی خواهم 
بقیه الگوی من باشند. می خواهم من الگوی بقیه باشم برای 
همین به دل خودم نگاه می کنم، ن�ه حرف های دیگران. 
اولویتم رقابت های قهرمانی جهان است و می خواهم در 

این مسابقات با چادر روی سکو حاضر شوم.« 

شیوا نوروزی
   گزارش  یک

حامد قهرمانی

فريدون حسن

   هوگو المیدا، ملی پوش سابق فوتبال 
پرتغال از ش��انس بالای تیم ملی ایران 
برای صعود از گروه خود در جام جهانی 
قطر گفت: »کارلوس کی روش شانس 
فوق العاده زیادی ب��رای صعود از گروه 
دارد. این نظر ش��خصی من است. ایران 
بازیکنان فوق العاده خوبی دارد که در خارج 
بازی می کنند. به نظر من ایران شانس زیادی برای صعود از گروه 
خود دارد. در جام جهانی هیچ وقت نمی توانیم پیش بینی کنیم، اما 

اگر بخواهم در مورد شانس صحبت کنم، ایران شانس زیادی دارد.

    جردن پیکفورد، دروازه بان اورتون که 
امیدوار اس��ت در جام جهانی سنگربان 
اصلی انگلیس باشد، می گوید در دوران 
فوتبالش هرگ��ز اینقدر آم��اده نبوده 
اس��ت. او می گوید: »احساس می کنم 
خیلی آماده ام. یکی، دو س��ال است که 
این آمادگی را حفظ کرده ام و دائم به فکر 
بهتر شدن بوده ام. در این فصل خیلی خوب شروع 
کردم، هرچند چند بازی اخیر تیم ملی انگلیس و بازی مقابل وستهام 

را به دلیل مصدومیت از دست دادم.«
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سونامی تاج به بانوان نرسید
س��ونامی تاج هم نتوانس��ت تکانی به جایگاه نایب رئیس سوم فدراسیون 
فوتبال بدهد، آن هم در شرایطی که بعد از انتخابات هشتم شهریورماه، اهم 
پست های فدراسیون دستخوش تغییرات شد، اما فوتبال و فوتسال بانوان 
هنوز چشم رئیس فدراسیون را نگرفته تا در ادامه تغییرات خود، دستی هم به 
سر و گوش این قسمت از فدراسیون بکشد. نقطه ای که مسئولیت مدیریت 
فوتبال بانوان در آن خلاصه شده است. جایگاهی که رئیس خوبان عالم آن 
را تقدیم شهره موسوی کرده بود. تنها مدیرعامل زن فوتبال ایران که هجمه 
زیادی علیه حضور او در فدراسیون به عنوان نایب رئیس سوم به وجود آمد، اما 
نه انتقادها و نه حرف و حدیث ها و نه حتی شایعاتی که در خصوص فساد او به 
گوش می رسید، عزیزی خادم را متقاعد نکرد به کنار گذاشتن شهره موسوی. 
با این وجود دس��ت آخر پرونده کلاهبرداری رمزارز کینگ مانی کار دست 
نایب رئیس بخش زنان فدراسیون فوتبال داد و اوایل امسال)فروردین ماه( بود 
که به دلیل فعالیت های اقتصادی شائبه دار توسط وزارت اطلاعات دستگیر 
شد. اما حتی این اتفاق هم نتوانست سودی برای فوتبال بانوان در پی داشته 
باشد وقتی او حتی در جلسات هیئت مدیره نیز به صورت آنلاین و از پشت 
میله های زندان حضور داشت و بازگشت تاج هم نتوانست دست موسوی را 

از فوتبال کوتاه کند.
 در عین ناباوری، تاج هنوز هیچ گونه اقدامی در خصوص وضعیت نایب رئیس 
سوم فدراسیون انجام نداده و شهره موسوی هنوز جایگاه مهم و اساسی  بانوان 
را در فدراسیون اشغال کرده، آن هم درحالی که مدت هاست وجود خارجی 
در فدراسیون ندارد و این پست هفت ماه است که بلاتکلیف مانده و طی دو 
ماه اخیر نیز با وجود تغییرات عمده در رأس فدراسیون و دیگر پست های آن، 

تصمیمی برایش اتخاذ نشده است. 
موسوی که به دلیل اتهامات گسترده مالی هرگز حضورش در فدراسیون 
فوتبال از سوی جامعه فوتبال پذیرفته نشد، بدون کوچک ترین اهمیتی به 
مخالفت ها و انتقادها به کار خود ادامه داد و حتی بعد از دستگیری هم حاضر 
به ارائه استعفا نشد، اما عدم حضورش طی هفت ماه گذشته در فدراسیون 
دلیل خوبی است برای کنار گذاشتن او، چراکه براساس قوانین اگر یک عضو 
هیئت رئیسه در چهار جلسه رسمی حضور پیدا نکند، خود به خود حضورش 
در هیئت رئیسه زیر سؤال می رود و هیئت رئیسه می تواند سرپرست جدیدی 
برای این پست انتخاب کند و موسوی اگرچه تا قبل از بازگشت تاج به هر شکی 
که بود )به صورت آنلاین( در جلسات هیئت رئیسه حاضر  می شد، اما بعد از 
حضور مجدد تاج دیگر هرگز این اتفاق رخ نداد و رئیس فدراسیون به سادگی 
هرچه تمام تر و با استفاده از این بند قانون می تواند نایب رئیس سوم فدراسیون 
را هم تغییر و با این اقدام سروسامانی به اوضاع فوتبال و فوتسال بانوان دهد، اما 

با وجود اهمیت این ماجرا هنوز اقدامی در این خصوص انجام نشده است. 
فوتبال و فوتسال بانوان این روزها نه بی سرپرست که بدسرپرست ادامه 
می شود و این مسئله هنوز نتوانسته نظر آقایان را به خود جلب کند، آن 
هم در شرایطی که تیم ملی فوتسال ایران با کسب دو عنوان قهرمانی در 
آسیا، حرف های زیادی در قاره برای گفتن دارد و تیم ملی بانوان نیز با 
راهیابی به مسابقات نهایی قهرمانی آسیا ثابت کرد در صورت رسیدگی 
بیشتر حرف های زیادی برای گفتن دارد، اما عدم توجه به این حوزه کنار 
رفتن فوتبال بانوان از رنکینگ فیفا را به دنبال داشت و حالا هم بلاتکلیفی 
در یکی از مهم ترین بخش های فدراسیون که به فوتبال و فوتسال بانوان 

اختصاص دارد. 

 حمید سوریان اس��تعفا داد. خبر کوتاه، مختصر اما شوکه کننده بود، 
شمیم رضوان

      چهره
آن هم درست یک روز بعد از نایب قهرمانی پرحرف و حدیث تیم ملی  

کشتی آزاد امیدها در اسپانیا. دارنده هفت 
مدال طلای جهانی و المپیک کشتی فرنگی که پس از ریاست علیرضا 
دبیر به  عنوان نایب رئیس فدراسیون کشتی انتخاب شده بود، خیلی 
ناگهانی با بیان اینکه »تا آنجا که می توانستم به فدراسیون و ورزش 
کش��تی کمک ک��ردم. الان فکر می کن��م دیگر لزومی ن��دارد در 

فدراس��یون باش��م. با توجه به اینکه بودنم در کشتی دیگر 
ضرورت ندارد، فکر می کنم بهتر است یک آدم تازه نفس 

بیاید«، عزم رفتن کرده بود. تصمیمی که یک سال و 
نیم قبل نیز گرفته بود و آن را در جلسه ای دوستانه 
با دبیر مطرح ک��رده بود، اما رئیس فدراس��یون با 
تأکید بر اینکه با ه��م آمدیم و با ه��م می رویم و 
نمی ش��ود در میانه راه ما را تنها بگذاری، او را از 
تصمیمش منصرف کرده بود. استعفایی که بعد 
از گذشت چند ماه روز دوشنبه بار دیگر مطرح 
شد، اما به گفته محمدابراهیم امامی، سخنگوی 

فدراسیون کشتی باز هم پذیرفته نشد: »سوریان به 
فدراسیون کش��تی آمد و دبیر بار دیگر با صمیمیت 

اس��تعفای او را پاره کرد و گف��ت با هم آمدی��م و با هم 
می رویم، به همین سادگی موضوع منتفی شد.«

آرزوی قضاوت فینال جام جهانی را دارم

استعفا بی استعفا!

علیرضا فغانی، داور بین المللی فوتبال ایران که قضاوت دیدار رده بندی        خبر
جام جهانی 201۸ را در کارنامه دارد، در گفت وگو با سایت ای اف سی 
گفت آرزوی قضاوت در فینال جام جهانی قطر را دارد: »قضاوت در جام جهانی حس فوق العاده ای 
است که نمی توانم آن را توصیف کنم. از سال 1994 که داوری را آغاز کردم، هدف و رؤیایم قضاوت 
در جام جهانی بود.  رؤیایی که در سال های 2014 و 201۸ محقق شد و باعث افتخارم است که برای 
سومین بار، نماینده ایران و آسیا در جام جهانی هستم. از روزی که داور الیت ای اف سی شده  ام، در 
همه زمینه ها تحت آموزش مربیان مختلف بودم و حالا یکی از آرزوهایم این است که یکی از داوران 
آسیایی باشم که در فینال جام قضاوت می کند. برای رسیدن به این آرزو سال ها تلاش و تمرین کردم 

و امیدوارم در قطر این آرزویم محقق شود.«

نیاز کمیته  به بودجه 500 میلیارد تومانی

دبیرکل کمیته  ملی المپیک از تعیین پاداش کسب سهمیه بازی های 
پاریس 2024 خبر داد. ششمین جلس��ه هیئت اجرایی این کمیته 
دیروز برگزار شد و پس از آن مناف هاشمی روبه روی خبرنگاران قرار 
گرفت. به گفته هاشمی مباحثی از جمله حضور در المپیک، کسب 

کرسی بین المللی، حفظ جایگاه در شورای المپیک آسیا و ارائه گزارش 
پرداخت های مالی به فدراس��یون ها در این جلسه مطرح شده است. 
دبیرکل کمیته با تبریک کسب اولین سهمیه المپیک پاریس اظهار 
داشت: »هانیه رستمیان اولین ورزشکاری بود که در رشته تیراندازی 
اولین سهمیه ایران را کسب کرده است. برای هر ورزشکاری که سهمیه 
بگیرد ۳0 میلیون تومان پاداش در نظر گرفته شده است. همچنین 
از 20 ماه مانده به برگزاری بازی ها حقوق ماهانه نیز خواهیم داشت تا 
ورزشکاران دغدغه ای نداشته باش��ند. البته این حقوق جدا از حقوق 
فدراسیون هاست. دو، سه پیش��نهاد مختلف در این خصوص وجود 
دارد و رقم نهای��ی حقوق ها بین 5 تا 10 میلی��ون تومان خواهد بود. 
نه فقط هانیه رستمیان، بلکه همه ورزشکاران و فدراسیون ها را در نظر 
می گیریم. امیدواریم گره ها باز شود و دغدغه همه ورزشکاران المپیکی 
را برطرف کنیم.« مشکل دریافت ویزا نکته دیگری بود که هاشمی به 
آن اشاره کرد: »هم ما و هم وزارت امور خارجه در حال رایزنی هستیم. 

متأس��فانه چالش های جدی برای دریافت ویزا وجود دارد. ارتباط با 
وزارت خارجه باید تنگاتنگ باشد، چراکه اعزام ها برای کسب سهمیه 
مهم هستند.« دبیرکل کمیته   ملی المپیک در خصوص پرداخت بودجه 
گفت: »من و رئیس کمیته از هیئت اجرایی اختیاراتی را گرفتیم که تا 
پایان سال بودجه فدراسیون ها پرداخت شود. اگر بودجه های خارج از 
سهمیه را هم در نظر بگیریم، پرداختی به کمیته 100 میلیارد تومان 
بوده و با این رقم نمی توان برای بازی های آسیایی و المپیک آماده شد. 
پیشنهاد ما برای افزایش بودجه 500 میلیارد تومان است.« او گفت 
تصمیم گیری در خصوص تیم امید نیز از دیگر وظایف کمیته است: »در 
فوتبال هم صحبت کردیم. همه ما بر حمایت از تیم امید برای کسب 
سهمیه المپیک و موفقیت در بازی های آسیایی تأکید داریم. جلسه ای 
با رئیس فدراسیون فوتبال خواهیم داشت و پس از آن تصمیمات لازم 
گرفته خواهد شد. قرار است در مورد انتخاب سرمربی تیم امید و سایر 

موارد بحث شود.«

 ورزشکاران المپیکی 

پاداش 30 میلیونی می گیرند

اشرف رامین 
      بازتاب


